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[Bjørn Westh] 

I anledning af landbrugsministerens be- 
mærkninger om, at han håbede, dette var 
kommet på et senere tidspunkt, så han havde 
haft mere tid til at lave et forslag, må jeg 
gøre opmærksom på, at landbrugsministeren 
i bilag 6 oplyser, at hvis datoen som mini- 
mum udskydes til I. april, vil han kunne nå 
at lave de nødvendige forslag, og det er det, 
der er sket ved, at vi har udskudt datoen til 
den sidste hverdag her i folketinget inden 1. 
april. Vi har altså taget hensyn til regeringens 
tidsfrister, og der skulle derefter ikke kunne 
være nogen problemer. Der skal være en- 
hedsprioritering for så vidt angår de lån, 
hvori denne kombination indgår. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

A fstemning 

Forslaget til folketingsbeslutning 
vedtoges med 71 stemmer (S, SF og RV) 
mod 66 (KF, V, CD, FP, KrF og FD); 6 (VS 
og Arne Bjerregaard (KrF)) stemte hverken 
for eller imod. 

Formanden: 
Om denne vedtagelse vil der nu blive givet 

meddelelse til landbrugsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

6) Anden behandling af lovforslag nr. L 140: 
Forslag til lov om indfødsrets meddelelse. 
(Fremsat 30/1 85. Første behandling 5/2 

85. Betænkning 7/2 85). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredje behandling sattes 
til forhandling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

§§ 1-3 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behand- 
ling 

vedtoges uden afstemning. 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til 

tredje behandling uden fornyet udvalgsbe- 
handling. Hvis ingen gør indsigelse mod det- 
te forslag, betragter jeg det som vedtaget. 
(Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

7) Anden behandling af lovforslag nr. L 105: 
Forslag til lov om ombygning m.v. af Fysi- 

urgisk Hospital i Hornbæk. 
(Fremsat 12/12 84. Første behandling 17/1 

85. Betænkning 7/2 85). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredje behandling sattes 
til forhandling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

§§ I og 2 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behand- 
ling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til 

tredje behandling uden fornyet udvalgsbe- 
handling. Hvis ingen gør indsigelse mod det- 
te forslag, betragter jeg det som vedtaget. 
(Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

8) Anden behandling af lovforslag nr. L 143: 
Forslag til lov om ophævelse af lov om op- 

rettelse af en produktivitetsfond. 
(Fremsat 30/1 85. Første behandling 5/2 

85). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 
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Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredje behandling sattes 
til forhandling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

§§ 1 og 2 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behand- 
ling 
vedtoges uden afstemning. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

9) Første behandling af beslutningsforslag nr. B 
89: 

Forslag til folketingsbeslutning om nedsæt- 
telse af en kommissionsdomstol. 

(Fremsat 8/2 85 i betænkning fra udvalget 
for forretningsordenen). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Forslagets tekst og spørgsmålet om dets 
overgang til anden (sidste) behandling sattes 
til forhandling under ét. 

Formanden: 
Jeg gør opmærksom på, at der er 10 mi- 

nutters taletid. 

Forhandling 

Justitsministeren (Ninn-Hansen): 
Der er, synges jeg, al mulig grund til at 

takke udvalget for forretningsordenen for det 
meget store arbejde, det har gjort med denne 
omfattende og alvorlige sag. Det er en stor, 
grundig og velskreven betænkning, vi har 
foran os. Jeg synes, der er gjort et impone- 
rende arbejde under den høje formands le- 
delse. 

Jeg er glad for at kunne konstatere, at ud- 
valgets flertal i alt væsentligt har tilsluttet sig 
den faktiske og retlige vurdering af forholde- 
ne i sagen, som justitsministeriet har givet 
udtryk for i notatet af 26. oktober 1984, og 
jeg ser også med interesse og glæde på, at 
det store flertal i udvalget har tilsluttet sig 

arbejdsministerens og min redegørelse her i 
tinget den 8. november sidste år. 

Under arbejdet i udvalget har der været 
lejlighed til at gennemgå tilskudslovgivning 
under nogle andre ministerier med henblik 
på hjemmelen for forskudsudbetalinger. Den- 
ne gennemgang har vist, at der kan være be- 
hov for en gennemgang af alle ministerierne 
med henblik på eventuelle hjemmelsproble- 
mer i forbindelse med udbetaling af forskud 
og a conto-udbetalinger, sådan at vi kan sik- 
re os imod eventuelle nye sager som den fo- 
religgende, og det er jo, når det kommer til 
stykket, noget af det allermest væsentlige. 

Regeringen er derfor enig i, at der foreta- 
ges en uvildig gennemgang, og vil snarest 
træffe foranstaltninger til iværksættelsen af 
denne. 

Jeg kan endvidere give folketinget regerin- 
gens tilsagn om, at budgetvejledningen vil 
blive ændret og udbygget, således at samspil- 
let mellem materielle lovregler og bevillings- 
retlige bestemmelser beskrives mere indgåen- 
de. Regeringen vil også sikre, at der i hvert 
enkelt ministerium foretages en gennemgang 
af ministeriets sagsbehandlingsrutiner samt 
en undersøgelse af, hvorvidt der er behov for 
at styrke den juridiske del af sagsbehandlin- 
gen med henblik på at sikre, at kompetence- 
regler ikke overskrides, og at også de juridi- 
ske opgaver løses på forsvarlig måde. 

Et flertal i udvalget indstiller, at der ned- 
sættes en kommissionsdomstol til at undersø- 
ge visse forhold vedrørende selve forskuds- 
ordningen og rentefordelene nærmere. Af 
hensyn til befolkningens tillid til, at der ikke 
skjules noget, og at sagen ikke skydes, unø- 
digt ud, og af hensyn til risikoen for at støde 
ind i forældelsesproblemer er det efter rege- 
ringens opfattelse meget vigtigt, at kommissi- 
onsdomstolen kan gøre sit arbejde færdig så 
hurtigt som muligt. Det er derfor rigtigt, som 
udvalget foreslår, at kommissionsdomstolen 
får et så begrænset kommissorium, at den 
forhåbentlig inden begyndelsen af det nye 
folketingsår i oktober kan afgive sin beret- 
ning. 

Hvis et flertal her i tinget -  sådan som vi 
kan forvente det -  vedtager forslaget til fol- 
ketingsbeslutning, er det regeringens opgave 
at følge denne opfordring til at nedsætte en 
kommissionsdomstol, og jeg vil da snarest 
rette henvendelse til præsidenten for højeste- 


